
PROTOKÓŁ nr XLV/2013 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia  22 listopada 2013 roku 

w sali świetlicy środowiskowej w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 13.00, godz. zakończenia 15.30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 14 radnych 

Zaproszeni  goście: 

1. Wójt Gminy-Bogdan Sośniak  

2. Sekretarz Gminy-Jerzy Szyja 

3. Radca Prawny- Wanda Balas 

4. Skarbnik Gminy-Zbigniew Kowalik 

5. Wicestarosta Powiatu – Henryk Kiepura 

6. Dyrektor GZO w Opatowie – Dorota Grzelińska 

7. Sołtysi 

oraz mieszkańcy Zwierzyńca Pierwszego – przedstawiciele Stowarzyszenia  „Nasza 

Szkoła” 

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwał w sprawie  

a. zmiany w budżecie na 2013 rok  

b. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej    gminy    Opatów     

na lata 2013-2019 

c. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na obszarze gminy Opatów  

d. ustalenie stawek podatku od nieruchomości, opłaty targowej na rok 2014  

e. zwolnień z podatku od nieruchomości  



f. zwolnień z podatku rolnego  

g. podatku od środków transportowych  

h. uchwalenia programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2013r 

i. trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych posiadających 

uprawnienia szkoły publicznej oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej 

wykorzystania  

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

8. Sprawy bieżące  

9. Zakończenie XLV zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów.  

 Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy –Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty.  

Ad-3. 

Protokół z poprzedniej sesji został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad-4 

Wójt Gminy Bogdan Sośnik mówił nt. problemów z  umowy podpisanej przez firmę 

odbierająca śmieci na terenie gminy.  Firma ta nie wywiązuję się z zapisów w 

umowie nie tylko na terenie naszej gminy. Problem taki maja wszystkie gminy, które 

obsługuje firma Eko System. 

- zaczynają się przygotowania do gazyfikacji gminy 

- rozpoczęło pracę Kubusiowe Przedszkole w Złochowicach. 

- zakończono inwestycję wodociągową w Opatowie 

- projekt gospodarki ściekowej gminy 

- ogłoszony został przetarg na budowę kanalizacji w Iwanowicach Małych  

- kanalizacja w Iwanowicach Dużych w ramach zintegrowanych inwestycji w roku 

2015 z godnie z Wieloletnim Programem Inwestycji 

Radny Józef Chyra – szkoda, ze w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie zostały 

ujęte do dofinansowania drogi, które zaproponował do remontu Powiat, następna taka 



szansa może się nie powtórzyć , może jeszcze zrobić jakieś przesunięcia finansowe 

na ten cel. 

Wicestarosta Henryk Kiepura udzielił informacji odnośnie środków unijnych  na 

inwestycje kanalizacyjne, na drogi takich środków się nie przewiduje. 

Poprosił o zaplanowanie w budżecie gminy dotacji na remonty dróg powiatowych na 

terenie gminy, gdyż sam powiat nie będzie w stanie tych dróg wyremontować  

Radny Tomasz Macherzyński zapytał  czy zostało już cos zrobione w kierunku 

tworzenia domu rodzinkowego w Waleńczowie. 

Wicestarosta odpowiedział, ze wszystko uzależnione jest od zmiany w palnie 

zagospodarowania przestrzennego gminy Opatów.  

Ad-5 

Radny Tomasz Macherzyński poprosił o wyliczenie jak był realizowany fundusz 

sołecki w poszczególnych sołectwach.  

Wójt Gminy wyjaśnił, ze taka informacja będzie dostarczona w grudniu. 

Ad-6.  

Uchwały w sprawie: 

a. zmian w budżecie na 2013 rok – z projektem zapoznał Skarbnik Gminy Zbigniew 

Kowalik , uchwała podjęta została jednogłośnie  

b. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej    gminy    Opatów     

na lata 2013-2019 – projekt przedstawił Skarbnik Gminy, zmiany nastąpiły w 

związku z modernizacja ujęcia wody w Wilkowiecku oraz budowa kanalizacji w 

Iwanowicach Małych, uchwała podjęta została jednogłośnie  

Z projektami uchwał dot: 

c. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na obszarze gminy Opatów  

d. ustalenie stawek podatku od nieruchomości, opłaty targowej na rok 2014  

e. zwolnień z podatku od nieruchomości  

f. zwolnień z podatku rolnego  

g. podatku od środków transportowych  

zapoznał Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Finansów 

Leszek Biernacki. 



Przedstawił stanowisko Komisji w tej sprawie . 

W ostateczności Rada Gminy przyjęła stawki podatków od nieruchomości i rolnego na 

2014 rok: 

 podatek rolny  został obniżony od stawki górnej określonej  przez 

Ministerstwo do kwoty 45  zł za 1 q żyta – przy 10 głosach za, 4 

wstrzymujących 

  podatek od nieruchomości – od budynków lub ich części związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej-  16,50  zł przy 13 głosach za i 1 

głosie przeciw 

      -  od budynków mieszkalnych lub ich części -  0,54  zł - jednogłośnie 

      - od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  

         w zakresie  udzielania świadczeń zdrowotnych  -  4,68 zł jednogłośnie 

        

- od pozostałych budynków, w tym zajętych na  prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego -   4  zł – jednogłośnie  

- od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 

zakresie kwalifikowanym materiałem siewnym  -  10,75 zł jednogłośnie  

- od budowli -  2% jednogłośnie.  

- od jednego m
2
 powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej              -  0,62 zł jednogłośnie 

- od pozostałych                                            -  0,14 zł jednogłośnie 

- pod jeziorami zajętymi na zbiorniki wodne                - 4,56  zł jednogłośnie  

- podatek leśny                                                              - 171,05 zł jednogłośnie 

- opłaty lokalne  - opłata targowa na poziomie roku  2013 – jednogłośnie                                  

- podatek od posiadania psa                                                - zwolniony 

- Prowizja dla sołtysów                                                       - 9 % 

Uchwały w sprawie : 

-  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na obszarze gminy Opatów  

-  ustalenie stawek podatku od nieruchomości, opłaty targowej na rok 2014  

-  zwolnień z podatku od nieruchomości  

-  zwolnień z podatku rolnego  



Zostały podjęte jednogłośnie.  

g. Uchwała w sprawie  podatku od środków transportowych  została podjęta przy 

jednym głosie przeciw.  

 

h. Uchwała w sprawie  uchwalenia programu współpracy Gminy Opatów z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2013r – podjęta jednogłośnie.  

i. Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych 

posiadających uprawnienia szkoły publicznej oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości jej wykorzystania  - wyjaśnień do uchwały dokonał Wójt Gminy oraz 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty w Opatowie  

Poinformowała o celowości przygotowania tego projektu, zapoznała z  kwotami 

jakimi do chwili obecnej są dotowane szkoły, zwracając szczególną uwagę na 

Niepubliczną Szkołę Podstawową  w Zwierzyńcu Pierwszym 

 

Jedyna istotną  zmianą w tym projekcie uchwały jest to, że  reguluje ona dotacje na 

dzieci w wieku przedszkolnym, 3 i 4 –latków, które uczęszczają do Szkoły w 

Zwierzyńcu Pierwszym. 

Projekt uchwały przewiduje, że Niepubliczna  Szkoła Podstawowa w Zwierzyńcu 

Pierwszym będzie otrzymywała dotacje w wysokości otrzymanej z budżetu państwa 

subwencji.  A także , że na  dzieci w wieku przedszkolnym, uczęszczającym do 

oddziału w Zwierzyńcu Pierwszym, z budżetu gminy Opatów zostanie przyznana 

kwota 75% wysokości planowanych  wydatków bieżących, tak  jak we wszystkich 

pozostałych oddziałach przedszkolnych na terenie gminy Opatów.  

 

Poza tym, że do tej szkoły uczęszczają również dzieci z innych gmin, taka uchwała 

jest potrzebna do uregulowania możliwości zwrotu dotacji na ucznia z tych gmin. 

 

Przewodniczący  Komisji Oświaty Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych zapoznał z 

pozytywnym stanowiskiem komisji w tej sprawie. 

 

Obecny na sesji Prezes Stowarzyszenia „Nasza szkoła” w Zwierzyńcu Pierwszym 

Andrzej Zalski w imieniu mieszkańców Zwierzyńca oraz Stowarzyszenia , wyraził 

opinie  negatywna dot. przedstawionego projektu. Nie zgodził się z przedstawionymi 

argumentami, uważał, ze przez te uchwałę szkoła w Zwierzyńcu Pierwszym jest 

dyskryminowana. W związku z czym, jeżeli uchwala zostanie podjęta, zostanie ona 

zaskarżona przez Stowarzyszenie.   

 



Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych 

posiadających uprawnienia szkoły publicznej oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości jej wykorzystania została podjęta przy jednym głosie przeciw i 

jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ad-7. Odpowiedzi udzielone zostały na bieżąco, w trakcie zapytań. 

Ad-8.  

Radny Piotr Rojszczyk  poprosił o podjęcie działań mających na celu usunięcie 

nieczynnego słupa instalacji telefonicznej na działce gminnej mieszczącej się w 

Złochowicach 

Zwrócił również uwagę  pana Wójta aby kierownik  ZGKiM w Opatowie postarał się 

o oznaczenie nowych zasuw, wymienionych podczas usuwania ostatniej awarii sieci 

wodociągowej w Złochowicach.   

Ad-9. Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Radu Gminy 

zamknął  XLV zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla


